

朝陽科技大學 098學年度第2學期教學大綱
Creative Drama for Young Children(II) 幼兒戲劇(二)

當期課號	2462	Course Number	2462
授課教師	吳蕙儀	Instructor	WU, YEN YI
中文課名	幼兒戲劇(二)	Course Name	Creative Drama for Young Children(II)
開課單位	幼兒保育系(四日)三A	Department	
修習別	選修	Required/Elective	Elective
學分數	2	Credits	2
課程目標	<p>本課程的目標包括：</p> <ol style="list-style-type: none"> 1.提升學生幼兒戲劇教學法之專業認知。 2.完備學生幼兒戲劇課程設計與教學策略之能力。 3.具備正確的幼兒戲劇觀念並且運用其於幼兒保育經營。 4.透過戲劇教學法統合各科教學之認識與應用。 	Objectives	<p>The objectives of the course are:</p> <ol style="list-style-type: none"> 1. To have a better professional understanding of instructional methods of drama for young children. 2. To develop students' abilities in curriculum design and teaching strategies of drama for young children. 3. To have correct concepts about drama for young children and apply them to management of early child care. 4. To integrate the theories and practices of creative drama for young children with diverse teaching objects and learning areas.
教材	<ol style="list-style-type: none"> 1.戲劇抱抱，成長文教基金會 2.戲劇實驗室，成長文教基金會 3.毛毛蟲哲學月刊 4.重要書在這裡 	Teaching Materials	Heathcote D & Bolton G(1994). Drama for learning. NH:Heinemann
成績評量方式	<ol style="list-style-type: none"> 1.出席20% 2.教案演示30% 3.教案編寫25% 4.學期考試25% 	Grading	<ol style="list-style-type: none"> 1.Participance and sharing20% 2.Oral Presentation25% 3.Lseeon plan 25% 4.Term Exam20%
教師網頁	-		
教學內容	<ol style="list-style-type: none"> 1.兒童哲學與戲劇教育 2.教育戲劇 3.教育劇場 4.教師發問技巧 	Syllabus	<ol style="list-style-type: none"> 1.Children's Philosophy and drama/theatre education 2.Drama in education 3.Theatre in education 4.Asking the right questions

尊重智慧財產權，請勿非法影印。